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Voorzitter, drie maanden na het begin van de coronacrisis vergadert het gemeentebestuur van 

Haarlemmermeer voor het eerst weer samen, in het openbaar. Een belangrijk en ook symbolisch 

moment.  

GroenLinks wil dit moment aangrijpen om allen die in de afgelopen maanden voor ons hebben gezorgd 

te bedanken. De mensen in de zorg, in de supermarkten, de politie, handhavers, docenten. Dank ook 

aan al die inwoners, bedrijven en organisaties die zelf initiatieven ontplooiden en zo anderen hielpen 

of een hart onder de riem staken. Dank ook aan het college en alle ambtenaren. En dank aan onze 

eigen griffie die ons zo heeft ondersteund in de afgelopen maanden. 

Vandaag zijn we bij elkaar om, zoals dat heet, ‘kaders mee te geven’ voor de begroting van volgend 

jaar. Hoe gaan we als samenleving vanaf hier verder? We weten veel niet: hoe lang gaat deze crisis nog 

duren? Wat zijn de gevolgen voor onze samenleving?  

Het is belangrijk om in dit stadium het verlies en de rouw in onze samenleving te herkennen en te 

erkennen. Er is verdriet om mensen die zijn overleden. Veel mensen maken zich zorgen over hun 

gezondheid, hun baan, hun bedrijf, hun toekomst, om hun naasten. Er is verdriet om de ontmoeting, 

die nu niet, of onder vreemde voorwaarden, kan plaatsvinden. Duidelijk is dat ons ook economisch 

zware tijden wachten.  

Het is nu belangrijker dan ooit om oog en oor te hebben voor onze inwoners, bedrijven en organisaties 

die met vragen naar ons toekomen. In hun verhalen liggen de vraagstukken besloten waar wij als 

gemeentebestuur mee aan de slag moeten.  

De crisis heeft ons als samenleving iets belangrijks getoond. En dat is dat we het nog altijd kunnen: 

snel tot oplossingen komen, samenwerken, ons niet laten beperken door bureaucratie. De mentaliteit 

om over grenzen van organisaties, samen het publieke belang te zien en te dienen. Dat is de ‘ja, het 

kan’ mentaliteit waar wij het hier vaak over hebben.  

Dat brengt me meteen bij het eerste punt dat GroenLinks samen met D66 voor de SAR wil agenderen: 

onze gemeentelijke dienstverlening. Welke visie heeft het college daarop?  

Communicatie die voor iedereen duidelijk is: ook dat hoort bij goede dienstverlening. GroenLinks dient 

hierbij de motie Direct Duidelijk in. We hopen dat onze gemeente zich, net als een aantal andere 

gemeenten en bijvoorbeeld de belastingdienst, zal aansluiten bij de alliantie die zich inzet voor 

begrijpelijke overheidscommunicatie.  
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Voor de begroting van volgend jaar geeft GroenLinks de volgende vier kaders mee.  

1. In Haarlemmermeer ligt de prioriteit van het gemeentebestuur bij de inwoners van de 

gemeente;  

2. Er moet een regionaal sociaal plan komen waarmee we inwoners die ten gevolge van de 

coronacrisis hun baan verliezen van werk naar werk begeleiden;  

3. GroenLinks wil investeren in mensen: in banen en scholing, in woningen, en in een schonere 

en gezondere leefomgeving met meer groen en een schone infrastructuur.  

4. Bezuinigingen op onze dienstverlening en op het sociale domein zijn wat GroenLinks betreft 

niet aan de orde.  

Zet inwoners, hun gezondheid en hun leefomgeving centraal 
De focus van het college van Haarlemmermeer lijkt in de afgelopen jaren erg gericht op de 

buitenwereld, op regionale en landelijke ontwikkelingen. Dit alles hangt samen met de koers die de 

gemeente Haarlemmermeer al decennia lang aanhangt: het benutten van de kansen die de 

aanwezigheid van de luchthaven onze regio biedt.  

Dit heeft ons absoluut veel gebracht, in banen en in welvaart.  Maar in de afgelopen jaren wordt steeds 

duidelijker hoeveel dit onze inwoners heeft gekost: ze hebben meebetaald met hun nachtrust, met 

hun gezondheid en met het inleveren van kwaliteit van hun leefomgeving.  

Nu de luchtvaart door de coronacrisis stil is gevallen, blijkt hoe enorm de invloed is van de luchtvaart 

op onze leefomgeving, er is rust en de lucht is veel schoner. 

Onze vraag is: staan het welzijn en de gezondheid van onze inwoners wel voldoende  centraal?  

Arbeidsmarkt: er moet een sociaal plan komen 
Door de coronacrisis merken we hoe afhankelijk en daarmee kwetsbaar we zijn als het gaat om de 

banen op en rond Schiphol. Het is onvermijdelijk dat er in onze gemeente qua werkgelegenheid harde 

klappen gaan vallen.  

Haarlemmermeer zal moeten nadenken over de arbeidsmarkt van de toekomst. 

We moeten bedenken hoe we de mensen die in de nabije toekomst hun baan verliezen van werk naar 

werk gaan begeleiden. Het goede nieuws is: er zijn in andere sectoren dringend mensen nodig: denk 

aan de politie, het onderwijs, de zorg, de bouw en de energietransitie.  

Er moet voor onze regio een sociaal plan komen, waarmee we twee vliegen in één klap slaan: mensen 

aan nieuw werk helpen en de disbalans in onze arbeidsmarkt oplossen. Samen met D66 dient 

GroenLinks daartoe een amendement op de SAR in.  

Vanzelfsprekend hebben we oog voor de mensen met de grote afstand tot de arbeidsmarkt, we staan 

niet toe dat zij van de arbeidsmarkt worden verdrongen. 

Never waste a good crisis 
Voorzitter, duidelijk is: de coronacrisis zal leiden tot een economische crisis. Dit is een bedreiging voor 

onze welvaart, zeker op korte termijn. 

Maar juist nu zijn er ook kansen om onze economie te hervormen. Om te kijken naar meer dan alleen 

economische belangen. Allereerst om de opwarming van de aarde te beperken tot die anderhalve 
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graad. Noodzakelijk om te zorgen dat ook onze kinderen en kleinkinderen hier kunnen leven en het 

goed hebben.   

Andere crises zijn in onze samenleving tot nu toe redelijk succesvol genegeerd: de klimaatcrisis, de 

stikstofcrisis en de PFAScrisis. De teloorgang van onze biodiversiteit. De slechte kwaliteit van onze 

leefomgeving en de gezondheidsrisico’s die daar bij horen. De groeiende sociale ongelijkheid. De crisis 

in de zorg.  

Het is tijd om een belangrijke conclusie te trekken: eeuwige groei is onmogelijk. De club van Rome zei 

het al, vijftig jaar geleden. Het roer moet om, we moeten het groeimantra van de economie loslaten.  

Het tweede advies van de commissie Remkes bijvoorbeeld stelt keihard: we zullen écht moeten kiezen. 

Bijvoorbeeld: bouwen we bedrijventerreinen en datacenters of bouwen we woningen? We moeten 

het hebben over wat het rapport van Remkes over stikstof betekent voor onze gemeente. Daarover 

dient GroenLinks een amendement op de SAR in.  

Voorzitter, hoe moet het verder met de economie in Haarlemmermeer?  

Durven we het om, net als Amsterdam, te gaan voor de Donuteconomie van Kate Raworth, waarin we 

de grenzen van de natuurlijke hulpbronnen en van de samenleving respecteren?  

Onze suggestie is: laten we beginnen met de vraag wat welvaart eigenlijk is. Is welvaart gelijk aan ons 

BNP, aan wat we verdienen? Of moeten we breder kijken? Wat GroenLinks betreft is het duidelijk: 

welvaart gaat ook over gezondheid, over arbeidsparticipatie en vrije tijd, over veiligheid, over gelijke 

kansen, over wonen. Al die zaken samen kun je samenvatten als Brede Welvaart. 

Sinds 2018 maakt het Rijk ieder jaar een rapport over Brede Welvaart. GroenLinks verzoekt het college 

hierover een informatieve sessie te organiseren.  

Het huishoudboekje op orde 
De financiële gevolgen van de coronacrisis zijn nog onduidelijk. Maar duidelijk is wel dat we ons 

moeten voorbereiden op mindere tijden.  

De ombuigingsvoorstellen van het college in de VJR zijn zeer summier. Bezuinigen op bloemetjes voor 

inwoners en college, de kleding van handhavers… daar gaan we het niet mee redden. Maar 

vooral…..het is precies wat we nu niet moeten doen: bezuinigen op mensen.  

Duidelijk is in elk geval dat de tijd van de grote gebaren achter ons ligt. Afschrijven van miljoenen aan 

VTAkosten voor een pretpark in Park21, het moeiteloos investeren van tientallen miljoenen in 

parkeren en asfalt. Ook hier geldt: we moeten kiezen, zodat we onze inwoners op weg kunnen helpen 

naar nieuw werk. Als we geld willen houden voor armoedebeleid. Voor onze culturele voorzieningen, 

sportfaciliteiten en de openbare buitenruimte.  

Het verhogen van onze inkomsten is voor dit college tot nu toe onbespreekbaar. Maar net als in andere 

gemeenten zullen we hierover het gesprek moeten voeren.  

Investeren 
Het college zegt: ‘We gaan de crisis kapot investeren.’  

Investeren wil GroenLinks ook. De vraag is alleen: waarin gaan we investeren? Meer asfalt is wat ons 

betreft een doodlopende weg.  



GroenLinks Haarlemmermeer Algemene beschouwingen 2020  
Zorgen voor Haarlemmermeer  
 
GroenLinks wil investeren in mensen: in banen en scholing, in woningen, en in een schonere en 

gezondere leefomgeving met meer groen en een schone infrastructuur. Deze investeringen krijgen wat 

ons betreft voorrang op de aanleg van wegen voor auto’s en vrachtverkeer. 

De Nederlandsche Bank adviseerde recent: zet in op de bouw van woningen, op vergroening en op 

verduurzaming.  Als dat de koers is die het college wil gaan varen, dan vindt u ons aan uw zijde.  

In alles wat we doen geldt: de gemeente moet meer dan nu de regie nemen.  De overtuiging dat ‘de 

marktwerking’ onze problemen oplost is niet houdbaar gebleken. Het komt niet vanzelf goed, niet 

zonder regiefunctie van de overheid, en meestal ook niet zonder overheidsmiddelen. Ook dat is een 

les van de afgelopen drie maanden.  

Tot slot 
Voorzitter, het moge duidelijk zijn: er is door de coronacrisis sprake van een nieuwe werkelijkheid, van 

andere financiële kaders en van nieuwe opgaven. Opgaven ook die er al waren, maar die we nu, bij de 

herstart van de economie, meteen moeten meenemen.  

Haarlemmermeer moet in de komende jaren een nieuwe koers uitzetten. Een koers waarin we nieuwe, 

gezonde en toekomstbestendige oplossingen zoeken én vinden voor onze arbeidsmarkt, onze 

leefomgeving, ons woningbestand. Een koers waarbij onze inwoners het uitgangspunt zijn.  

Dat gaat ons lukken. Samen met onze inwoners, organisaties en bedrijven.  

Dank u wel.  

 

(nawoord: indienen ‘motie Cultuur verdient een index’) 

 

 


